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SVĚT: V očekávání projevu Vladimira Putina 14. prosince bych rád vyvodil nějaké závěry.
Abych tak řekl, abychom označili bod na linii historického procesu, ve kterém se nyní
nacházíme.

Něco málo o USA

Západ postupně dochází k uvědomění si smutného faktu – rozdrtit Rusko se nepodařilo a již se ani
nepodaří.

Pro Západ je válka ve východní Evropě jako kufr bez rukojeti – nedá se přenášet (docházejí zdroje,
nejsou peníze na podporu), ale zahodit ho nelze (ztráta reputace). Ale na zahození stejně dojde a
raději dříve než později. Téma se pro americké voliče stalo příliš toxickým a prezidentské volby už
jsou za dveřmi.

Kromě toho, Spojené státy se musí zaměřovat na několik konfliktů – východní Evropa, konfrontace s
Čínou v jihovýchodní Asii, konflikt na Blízkém východě. Ještě ke všemu Venezuela se také rozhodla
protáhnout svaly a vrátit si ropunosná území Guyany.

Pro pochopení situace, ve které se Spojené státy nacházejí, si lze představit osamělého nemocného
medvěda grizzlyho, kterého napadla smečka mladých a silných vlků. Výsledek bitvy je jasný.

Proč nemocného? Protože ve Spojených státech panuje bezprecedentní politická nestabilita. Rating
současného prezidenta je níž než podlahová lišta. V Kongresu demokraté a konzervativci nemohou
rozdělit peněžní toky, čímž se zpomaluje financování externích projektů. Mezitím v zemi dochází k
inflaci, ekonomickému úpadku a poklesu životní úrovně (až k likvidaci střední třídy). Dedolarizace
rychle zachvátí celý svět. Slavný tiskařský stroj se stává zbytečným.

A co u nás?

Po nejdůležitějších schůzkách se Si Ťin-pchingem, kde byly zřejmě dohodnuty plány na demontáž
hegemonie USA a vybudování multipolárního světa, se Vladimir Putin intenzivně zapojil do budování
Euroasijské ekonomické zóny. Odletěl na jednání do Emirátů a Saúdské Arábie a následující den se
setkal s íránským prezidentem.  Společná prohlášení po jednání naznačují, že probíhá usilovná práce
na vývoji společných, spravedlivých pravidel hry v rámci budoucího globálního ekonomického
klastru.

Sankce nezabraly, ekonomika žije a dokonce vykazuje růst. Vlastenecké nálady si znovu vybojovaly
své oprávněné místo a pomalu, ale neúprosně vytlačují liberálně-prozápadní lobby. Chtěl bych
samozřejmě, aby to probíhalo rychleji, ale tady je vše v rukou Prezidenta a ten ví nejlépe, jakou
rychlostí je potřeba provádět zásadní změny.

Dalším důležitým a pozitivním bodem je, že se pomalu začínají rýsovat kontury budoucí státní
ideologie. Svědčí o tom dekrety hlavy státu a řada rozhodnutí dalších státních institucí (zejména
dekret o zachování a posílení tradičních ruských duchovních a mravních hodnot a rozhodnutí uznat
hnutí „duha“ jako extrémisty). Vlastně samotné téma potřeby zavést státní ideologii se už do
veřejného diskurzu dostává i prostřednictvím řady předních médií.

https://cz24.news/kratce-o-globalni-situaci/


Globálně – ve svých prohlášeních dal prezident jasně najevo, že Rusko se přeorientovává ze Západu
na Východ.  Zde je třeba poznamenat, že v tomto kontextu „Východ“ není Čína. „Východ“ je území
Střední Asie a Blízkého východu, včetně části Afriky – území budoucí ekonomické zóny. Tato zóna
bude samozřejmě zahrnovat i „kolegy“ ze SSSR.

Proč potřebujeme tuto změnu orientace? Minimálně alespoň proto, že v rámci budoucího
regionálního ekonomického sjednocení (bez účasti Západu) se posouváme z pozice koloniální země-
čerpací stanice závislé na Západě do pozice „prvního mezi rovnými“.

A co Evropa?

Nic dobrého. Bez levné ruské energie se zhroutila i německá ekonomika (největší v EU). Můžeme
začít truchlit nad vzkvétající Evropou, kterou jsme viděli v 80., 90. letech a ještě na přelomu
století. Už není. Den rozpadu Evropské unie a s ní i NATO se blíží. Po rozdělení sfér ekonomického
vlivu mezi USA, Anglií a Ruskem (co přesně a kdo získá, je zatím otázkou) v nárazníkové zóně
zůstane „území volného lovu“. Postavení zemí, které se v něm ocitnou, bude nezáviděníhodné,
zvláště s ohledem na nekontrolovaný příliv imigrantů z jihu.

Těšíme se na projev Vladimira Putina na tradiční velké tiskové konferenci 14. prosince, která bude
spojena s Přímou linkou (odpovědi na otázky Rusů). Jsem si jistý, že přednese světu spoustu
zajímavých věcí.

Naše věc je spravedlivá, vítězství bude naše!
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